
Jegyzőkönyv

Készült Varga Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. június 29. napján tartott 
testületi üléséről.

Testületi ülés helye:

Jelen vannak:

Vargai Kultúrház Közösségi Tér 
Varga, Fő u. 32.

Lukácsné Lembach Anita polgármester, Krapecz József 
alpolgármester, Gulyásné Pál Piroska képviselő, Koszorús Tímea 
aljegyző, jegyzőkönyvvezető, Nagy Lajos László pénzügyi 
irodavezető

Lukácsné Lembach Anita polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy 
az ülés határozatképes és azt megnyitotta. Javasolta a meghívóban kiadott napirendi elfogadását. 
Megkérdezte, hogy van-e valakinek más napirendi javaslata.

Más javaslat nem volt, a képviselő-testület az írásban és szóban előterjesztett napirendi 
pontokat egyhangúan elfogadta az alábbiak szerint:

Napirendi javaslat:

1. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, az elmúlt ülés óta történt 
fontosabb eseményekről, a polgármester által a veszélyhelyzet időszakában hozott 
döntésekről, aktuális pályázati információk
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester

2. / Varga Község Önkormányzata 2019. évi költségvetésének végrehajtása, zárszámadási 
rendelet elfogadása
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester, Nagy Lajos László pénzügyi 
irodavezető

3. / Magyarhertelendi üdülő tulajdonrészének cseréje
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester

4. / Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatása pályázat benyújtása
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

5. / Beszámoló a veszélyhelyzet időszakában a polgármester által hozott zárt ülési 
határozatokról
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester

Az 5./ napirendi pontot zárt ülés keretében tárgyalja a képviselő-testület.

Napirend tárgyalása:
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1./  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, az elmúlt ülés óta történt 
fontosabb eseményekről, a polgármester által a veszélyhelyzet időszakában hozott 
döntésekről, aktuális pályázati információk
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester

írásos előterjesztés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, az elmúlt ülés óta történt 
fontosabb eseményekről a polgármester által a veszélyhelyzet időszakában hozott döntésekről, 
aktuális pályázati információkról szóló beszámoló a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Lukácsné Lembach Anita polgármester beszámolt az elmúlt időszak legfontosabb 
eseményeiről. Márciusban volt egy két hetes időszak, amikor gyermeke megszületése miatt 
nem tudott dolgozni, ebben az időben őt az alpolgármester helyettesített, köszöni a munkáját. 
A veszélyhelyzet időszakában igyekezett a lakosságot minden módon tájékoztatni a 
tudnivalókról. Ebben az időszakban több intézkedést tett, amelyek egy jó része határozat 
formájában a képviselő-testület elé is került, ezen kívül a más szervek döntését - így például a 
szociális étkezés kiszállítási díjának növekedését, a hulladékszállítást érintő korlátozásokat - 
közzétette a lakosság számára. Ismertette az általa a képviselő-testület nevében meghozott 
határozatokat. Tájékoztatta a testületet arról is, hogy többféle adatszolgáltatási, koordinációs 
feladatot látott el, így a rendőrség és a kormányhivatal felé a lakosság ellátása, biztonsága és a 
védekezési feladatok érdekében. Elmondta, hogy a két évvel ezelőtt bekövetkezett vis maior 
eseményre benyújtott pályázatukra most kaptak kedvező döntést, ezért az akkor történt 
közterületi károkat tudják megoldani, 1.184 ezer forint értékben tudnak helyreállítási 
munkálatokat elvégezni. Megnyíltak a Magyar Falu Program pályázatai, így a belterületi utak 
felújítására és játszótéri eszközökre, továbbá önkormányzati feladatellátást segítő eszközre, egy 
fűnyíró traktorra nyújtott be igényt. Meghosszabbításra került az egyedi szennyvíztisztító 
pályázat, két cég is megkereste, hogy kidolgozná a pályázati programot. Szükség lesz a 
lakossági igények felmérésére, a fórumot majd akkor hívja össze, amikor a pályázatíró már tud 
összeget mondani a lakossági hozzájárulás mértékére.
Elmondta, hogy ismeretlen személy feljelentésére nyomozás folyik a Szigetvári 
Rendőrkapitányságon Varga Község Önkormányzatát érintően. A 2015-2019. évi 
közfoglalkoztatást, a megtermelt termények felhasználását, szabályzatokat, építőanyag 
számlákat, pályázatokat, eszköznyilvántartást vizsgálnak, tanúkihallgatások is történtek.
A temetőfelújítási, közbiztonsági és a napelemes pályázaton lefolytatta a beszerzési eljárást, 
ezek folyamatban vannak. A faluház tetőzetének felújítására viszont szükség lesz a napelemek 
telepítése előtt, ez nem része a pályázatnak, de tudták előre, hogy ezt meg kell oldani. A 
cserepek rendelkezésre állnak felajánlásból, a munkákat kell elvégezni, itt számítana közösségi 
összefogásra is. A temető felújítás is folyamatban van. A pályázati beruházások finanszírozását 
előlegigény benyújtásával tudja megoldani. Az új falubusz a járványhelyzet miatt nem érkezett 
meg időben, most még 3-4 hetet kért a kereskedő.
Új BM pályázat került kiírásra a napokban, amelyen a régi teleház épület felújítása, a 
vízszigetelés is megoldható lenne. Folyamatban van ennek a pályázati projektnek az 
előkészítése, amint az építész szakértő elkészítette a tervezetet, össze fogja hívni a testületet 
döntésre, mivel itt 5 % az önrész.
Elmaradtak a tervezett rendezvényeik, amelyet július folyamán szeretne pótolni

Gulyásné Pál Piroska képviselő megkérdezte, hogy lesz-e falunap?

Lukácsné Lembach Anita polgármester válaszában elmondta, egy változatos, majdnem egész 
napos programot tervez, nem falunap néven ugyan, de több korosztálynak szóló rendezvényt.
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Gulyásné Pál Piroska képviselő érdeklődött még a diákmunka iránt.

Lukácsné Lembach Anita polgármester elmondta, hogy nem kapott még visszajelzést a 
munkaügyi központtól, a három jelentkező fiatal igényét továbbította, de nem az 
önkormányzaton múlik, hogy mikor indul a foglalkoztatás.

Krapecz József alpolgármester felvetette, hogy a délelőtt kiásott árokban teljesen tönkrement 
az átereszt, azt meg kell oldani, mert a fa gyökere tönkretette. Vagy új átereszt kell építeni vagy 
megszüntetni a jelenlegi átjárót és a mellette lévő kiszélesíteni. Ebben Gulyásék érintettek, 
nyilatkozzanak, hogy melyik megoldást tudnák elfogadni.

Lukácsné Lembach Anita polgármester ígérte, utánanéz, hogy a vis maior helyreállítás során 
megvizsgálja, hogy lehetséges-e ennek a szakasznak a helyreállítása is, mederlapozással. 
Viszont az érintetteknek kell eldönteni, hogy szükség van-e erre bejáratra.

Gulyásné Pál Piroska képviselő úgy nyilatkozott, hogy meg fogják nézni a helyszínt és 
megadják a nyilatkozatot.

Krapecz József alpolgármester jelezte még, hogy a falu feletti árok tisztítására is szükség 
volna. Néhány éve a vizitársulat még rendben tartotta ezt az árkot, azóta azonban nincs 
kitakarítva, a növényzet benőtte, az iszap feltöltötte. Hiába takarítják a faluban lévő 
vízelvezetőket, ha ez az árok nem működik, nem viszi el a belterületen összegyűlt csapadékot.

Lukácsné Lembach Anita polgármester tájékoztatta a testületet, hogy a kérdéses árok, amely 
vargai területen is áthalad, teljes egészében Felsőegerszeg Község Önkormányzata tulajdona. 
Ismét fel fogja vetni a polgármesternek, hogy akár közösen tegyék rendbe.

Kérte a képviselő-testületet, hogy a beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
és a legutóbbi ülés óta történt fontosabb eseményekről fogadják el. Kérte, hogy aki ezzel 
egyetért, az kézfeltartással szavazzon:

Varga Község Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta:

Varga Község Önkormányzata Képviselő-testületének
20/2020. (VL29.) KTH számú határozata

Varga Község Képviselő-testülete elfogadja a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a 
legutóbbi ülés óta történt fontosabb eseményekről, a polgármester által 
a veszélyhelyzet időszakában hozott döntésekről, aktuális pályázati 
információkról.
Határidő: azonnal
Felelős: Lukácsné Lembach Anita polgármester

2./  Varga Község Önkormányzata 2019. évi költségvetésének végrehajtása, zárszámadási 
rendelet elfogadása
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester, Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető 
írásos előterjesztés Beszámoló Varga Község Önkormányzat 2019. évi költségvetés 
teljesítéséről, zárszámadási rendelet tervezet a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

3



Lukácsné Lembach Anita polgármester felkérte Nagy Lajos László pénzügyi irodavezetőt a 
napirendi pont előterjesztésére.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető ismertette a rendelettervezetet. Elmondta, hogy a 
2019. évi költségvetésben is jelentős tényező a pályázati projektek. Ezek jó része a 2019-es 
költségvetésben bevételként jelent meg, de a megvalósításuk idénre húzódott át, ettől ilyen 
magas az év végi pénzmaradvány. Mind a működési, mind a fejlesztési mérleg egyensúlyos. 
Elmondta, hogy az utolsó - technikai jellegű - előirányzat-módosítást is tartalmazza a kiadott 
anyag. Az adóbevételek némileg túl is teljesültek. A pénzmaradvány teljes összegét 
kötelezettség terheli az áthúzódó pályázatok miatt.

Lukácsné Lembach Anita polgármester javasolta, hogy az előterjesztésben foglaltak szerint 
fogadják el a 2019. évi zárszámadást. Megkérdezte, hogy van-e valakinek más javaslata, 
észrevétele, hozzászólása.

Mivel más javaslat, észrevétel, hozzászólás nem volt, javasolta a rendelettervezet elfogadását. 
Kérte, hogy aki ezzel egyetért, az kézfelemeléssel szavazzon.

Varga Község Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül a 
következő rendeletet alkotta:

Varga Község Önkormányzata
2/2020.(VI.30.) önkormányzati rendelete

Varga Község Önkormányzata 2019. évi zárszámadásáról
(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

3./  Magyarhertelendi üdülő tulajdonrészének cseréje
Előadó: Lukácsné Lembach Anita polgármester

Lukácsné Lembach Anita polgármester elmondta, hogy a magyarhertelendi közös tulajdonú 
üdülőt megtekintették az érintett polgármesterek, és a korábban is tervezett hasznosítás 
érdekében egyezségre jutottak. Kérte, hogy Koszorús Tímea aljegyző mondja el az 
előzményeket és a javaslat lényegét.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy az évtizedek óta nem hasznosított ingatlan állapota 
leromlott, felújításra szórni. A polgármesterek egy része már két évvel ezelőtt megállapodott 
abban, hogy hasznosítási cél híján a költséges felújítást nem vállalják, inkább értékesítik az 
ingatlant. Akkor is szóba került, hogy Oroszló megvenné a többiektől a tulajdonrészt, néhány 
önkormányzat döntött is arról, hogy a tulajdonrészét eladásra kínálja. Most a polgármesterek 
abban állapodtak meg, hogy Oroszló részére ingatlancserével átadják a tulajdonrészt, annak 
érdekében, hogy Oroszló vállalva a felújítás kötelezettségét, egyedüli tulajdonosként 
hasznosítani tudja az üdülőt. Sásd esetében a fonyódligeti üdülő tulajdonrészeit cserélik el, a 
falvak, Felsőegerszeg, Pálé, Varga és Vázsnok esetében pedig a sásdi egészségház, az Arad 
utca 1. szám alatti ingatlan tulajdoni részaránya a cserealap. A négy kistelepülés a 
magyarhertelendi üdülőben fennálló tulajdoni részarányát ingyenesen átadja Oroszló Község 
Önkormányzata részére, a gyermeküdültetés közfeladat ellátása kötelezettségével. Oroszló 
pedig a négy település részére a Sásd, Arad utca 1. szám alatti ingatlanban fennálló 
tulajdonrészét adja át a védőnői szolgálat, gyermekjóléti szolgálat, családsegítés, idősek nappali 
ellátása, házi segítségnyújtás közfeladat ellátása kötelezettségével. Az egészségházban 
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Felsőegerszeg 2,4 %, Pálé és Varga 1,4 %, Vázsnok pedig 1,8 % tulajdoni részarányt fog 
szerezni a jelenlegi részarányán felül.

Lukácsné Lembach Anita polgármester javasolta, hogy a tervezett ingyenes átruházáshoz 
járuljon hozzá a képviselő-testület, mivel az ingatlan hasznosítása költséges felújítása miatt 
nem lehetséges. Megkérdezte, hogy az elhangzott előterjesztéssel és javaslattal kapcsolatban 
van-e valakinek más javaslata, észrevétele, hozzászólása.

Mivel más javaslat, észrevétel, hozzászólás nem volt, javasolta az ingyenes tulajdoni részarány 
átruházás elfogadását. Kérte, hogy aki ezzel egyetért, az kézfelemeléssel szavazzon.

Varga Község Képviselö-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta:

Varga Község Önkormányzata Képviselő-testületének
21/2020. (VL29.) KTH számú határozata

Varga Község Képviselö-testülete úgy határozott, hogy a magyarhertelendi 
42. hrsz. - Magyarhertelend, Ibolya utca 3. - üdülőingatlanban Varga Község 
Önkormányzatot megillető tulajdoni részarányát ingyenesen átadja Oroszló 
Község Önkormányzata részére, a gyermeküdülő működtetése, gyermekjóléti 
szolgáltatás és ellátás közfeladat ellátása kötelezettség ellenében.
Varga Község Önkormányzata a sásdi 312. hrsz. - Sásd, Arad utca 1. - 
ingatlan 14/1000 tulajdoni részarányát Oroszló Község Önkormányzatától 
ingyenes átruházással átveszi azzal, hogy az ingatlant továbbra is 
egészségügyi ellátás, szociális és gyermekvédelmi ellátás közfeladat 
ellátására hasznosítja.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ingatlanok 
tulajdonjogának átruházásáról kötendő szerződések aláírására.

Határidő: szerződéskötésre 2020. július 30.
Felelős: Lukácsné Lembach Anita polgármester

4./  Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatása pályázat benyújtása
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, az idén is kiírták a lakossági víz- és csatornaszolgáltatás 
díjának csökkentésére a pályázatot, melynek célja azon települések támogatása, amelyekben az 
önkormányzati, az állami illetve egyéb víziközmü-szolgáltató által végzett lakossági közműves 
ivóvízellátás, szennyvízelvezetés és - tisztítás költségei a víziközmü-szolgáltatásból származó 
lakossági felhasználásból származó árbevételt jelentősen meghaladják.

Lukácsné Lembach Anita polgármester javasolta a 2020. évi lakossági víz- és 
csatornaszolgáltatás támogatás pályázat beadását. Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, 
észrevétele, hozzászólása.

Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt, kérte a képviselő-testületet, hogy a 2020. évi 
lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatás pályázatot a testület adja be.

Varga Község Képviselö-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot fogadta el.
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Varga Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
22/2020. (VL29.) KTH. számú határozata

Varga Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2020. évi 
lakossági víz- és csatornaszolgáltatás díjának csökkentésére 
pályázatot nyújt be a Magyar Államkincstár felé. A képviselő
testület meghatalmazza a polgármestert az állami támogatás 
igénylésének benyújtására és a pályázattal kapcsolatos teendők 
lebonyolítására.

Határidő: 2020. július 6.
Felelős: Lukácsné Lembach Anita polgármester

Lukácsné Lembach Anita polgármester a nyilvános testületi ülést bezárta, a testület zárt 
ülésen folytatta a tanácskozást.

Lukácsné Lembach Anita 
polgármester
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